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خزعلی:
اگر زیرساخت مناسب باشد، ورود 

زنان به ورزشگاه ها هیچ منعی ندارد
معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده 
با بیان اینکه می خواهیم مسائل مربوط به زنان 
بیشتر در حوزه فرهنگی و اجتماعی دیده شود، 
گفت: از سال گذشته تلاش کردیم این ریل را 
عوض کنیم و مساله زنان را بهتر بیان کنیم تا 
با برطرف کردن خلأهای حیطه زن و خانواده 

عدالت در جامعه حاکم شود.
به گزارش ایسنا، انسیه خزعلی معاون رئیس 
میهمان  که  خانواده  و  زنان  امور  در  جمهوری 
اتحادیه  ای  میان دوره  نشست  نهمین  و  سی 
دفتر تحکیم وحدت بود، در بخشی از سخنان 
خود اظهار کرد: معاونت امور زنان به صورت 
ستادی فعالیت می کند که در این حوزه در امر 
سیاست گذاری، هماهنگی، رصد و ارزیابی فعال 
باید  اما  نمی کند،  ورود  اجرا  در بحث  و  است 
طوری برنامه ریزی کند که بقیه نهادهای اجرایی 

در حوزه زنان وظایف خود را انجام بدهند. 
خزعلی با اشاره به اینکه معمولا معاونت زنان 
بیشتر جنبه تشریفاتی داشته و سیاست زدگی بر 
آن غالب شده بود عنوان کرد: در سال گذشته 

تلاش کردیم این جهت گیری تغییر کند.
وی افزود: هرچند تغییر ریل و جهت هم کار 
راحتی نیست و هنگامی که صحبت از مسائل 
زنان می شود بحث به سیاست و  مسائل عمومی 
کشور کشیده می شود اما ما به دنبال آن هستیم 
که مسائل مربوط به حوزه زنان بیشتر در حیطه 

فرهنگی و اجتماعی دیده شود. 
معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده، 
تا  اینکه معاونت زنان تلاش داشته  با توضیح 
دستگاه های اجرایی فعال تر شوند، گفت: خیلی 
مشکل  و  نمی شود  انجام  خوب  ما  قوانین  از 
اجرایی داریم. برای نهادهایی که باید این قوانین 
را اجرا کنند در سفرهای استانی اعتبار ویژه در 
حوزه زنان تصویب شده و پس از آن معاونت 
پیگیری می کند که این اعتبارات در جای درست 

خودش مصرف شود. 
خزعلی همچنین به تلاش برای اجرایی شدن 
عنوان  به  کرد:  تصریح  و  اشاره  نیازها  برخی 
نمونه برای حل مشکل مسکن چهارقلوها که با 
توجه به کم بودن تعداد و قابلیت اجرایی بیشتر 
ریل گذاری هایی انجام شد که امیدواریم این امر 
زمینه ای برای توسعه پشتیبانی از خانواده های 

پرجمعیت شود.
همچنین خزعلی پس از اتمام سخنرانی خود 
پاسخ  و  پرسش  به  مراسم  از  دیگر  بخشی  در 

دانشجویی پرداختند.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر حضور بانوان 
مناسب  زیرساخت  اگر  گفت:  ورزشگاه ها،  در 
باشد، هیچ منعی وجود ندارد ولی باید شرایطی 
فراهم شود که ارزش و کرامت زن خدشه دار 
نشود. البته این موضوع باید در جایگاه و حد 
شاهد  چنانکه  نه  شد  می  پرداخته  بدان  خود 
بودیم به عنوان یک ابزار برای تحریک جامعه 
چندان به آن بال و پر داده شود و التهاب آفرینی 
انجام دهند که موجب جریانات ناگواری مثل 

دختر آبی باشیم.  
معاون رئیس جمهوری در پاسخ به سوال دیگر 
با  مضمون اینکه آیا برای دانشجویان همانند 
پسرتان امکان سفر به دیگر کشورها وجود دارد، 
اظهار داشت: بله قطعا و کسانی در حیطه کاری 
مشابه پسر من الان پیشنهادهای کاری دریافت 
می کنند و متاسفانه از جانب دولت های خارجی 
امکانات کار و فعالیت در اختیارشان می گذارند 
و مهاجرت می کنند ولی فرزند اینجانب نه از 
دولت خودمان  نه  و  دیگر  دولت های  امکانات 
استفاده نکرد و مهاجرت نکرد؛ در دولت گذشته 
که بنده هیچ مسئولیتی نداشتم برای توسعه کار 
نرم افزاری که در مرکز رشد دانشگاه آن را پایه 
گذاری کرده بود به خارج رفت و در این دولت 
هم  و  است  برگشته  بودم  گفته  که  همانطور 
اکنون در داخل کشور بسر می برد و این سفر 
کاری را از طریق فروش نرم افزار و بدون هرگونه 
مساعدتی از سوی اینجانب و پدرش انجام داده 

است.

انتقاد محیط زیست از همکاری 
اندک وزارت نیرو برای تامین 

حق آبه تالاب ها
رئیس گروه منابع آب و پایش تالاب ها سازمان 
رغم جلسات،  به  گفت:  زیست  محیط  حفاظت 
مکاتبات و پیگیری های انجام شده، تاکنون همکاری 
منطقه ای  آب  های  شرکت  سوی  از  ثمربخشی 
و  است  نپذیرفته  صورت  نیرو  وزارت  به  وابسته 
چنانچه اقدامی انجام شده، به صورت کوتاه مدت و 
مقطعی بوده و پاسخگوی تامین نیاز محیط زیستی 
و جلوگیری از آثار تخریبی بلند مدت در تالاب ها 

نبوده است.
با  گو  و  گفت  در  طباطبایی  مدرس  صدیقه 
ایسنا، با اشاره به اصلی ترین فعالیت های سازمان 
حفاظت محیط زیست برای حفاظت از تالاب های 
کشور اظهار کرد: تعیین و نظارت بر تامین نیاز 
آبی محیط زیستی تالاب ها و رودخانه های کشور، 
تهیه و اجرای برنامه های حفاظت و احیای تالاب ها، 
با  تالاب ها  جامع  مدیریت  برنامه  اجرای  و  تهیه 
رویکرد زیست بومی و پایش تالاب های کشور از 
محیط  حفاظت  سازمان  فعالیت های  اصلی ترین 

زیست برای حفاظت از تالاب های کشور است.
مدیریت  تحت  تالاب های  تعداد  درباره  وی 
تعداد  حاضر  حال  در  گفت:  احیا  برای  سازمان 
آیین نامه  فهرست  تالاب های  شامل  تالاب   ۲۲۶
اجرایی قانون حفاظت، احیا و مدیریت تالاب های 
محیط  حفاظت  سازمان  مدیریت  تحت  کشور 
زیست است. بیشتر این تالاب ها - که وسعتی در 
حدود ۴.۳ میلیون هکتار از کل مساحت کشور را 
در برگرفته اند - دارای برنامه های مدیریت و احیا 

هستند.
مدرس طباطبایی ادامه داد: از میان این تالاب  
تالاب های  جمله  از  تالابی  مجموعه   ۲۵ تعداد 
ارومیه، انزلی، میانکاله و خلیج گرگان، گاوخونی، 
ارژن و پریشان، شادگان و هامون با وسعتی حدود 
۴.۱ میلیون هکتار از جمله تالاب های رامسر سایت 

ایران هستند.
تکالیف قانونی مرتبط با تعیین و تامین نیاز آبی 

محیط زیستی تالاب های کشور
رئیس گروه منابع آب و پایش تالاب ها سازمان 
حفاظت محیط زیست با استناد به ماده ۲ قانون 
به  کشور  تالاب های  مدیریت  و  احیاء  حفاظت، 
وظیفه سازمان حفاظت محیط زیست اشاره کرد و 
توضیح داد: براساس این ماده سازمان مکلف است 
نیاز آبی محیط زیستی تالاب ها را تعیین و وزارت 
برنامه  اجرای  و  تدوین  ضمن  است  مکلف  نیرو 
مدون، نسبت به تخصیص و تأمین آن اقدام کند. 
در راستای اجرای قانون و با توجه به حساسیت و 
شکنندگی وضعیت منابع آب و محیط زیست در 
حوضه های آبخیز تالاب ها و رودخانه ها، همچنین 
به منظور حفظ سلامتی و پایداری و امکان ارائه 
خدمات اکوسیستمی توسط آن ها، نیاز آبی محیط 
وضعیت  سه  برای  و  مطالعه  تالاب ها  زیستی 
قالب  در  و  تعیین  ترسالی  و  نرمال  خشکسالی، 

جداول توزیع ماهانه ارائه می شود.
حوضه ای  رویکرد  به  باتوجه  طباطبایی  مدرس 
رویکرد  این  به  باتوجه  داد:  توضیح  نیرو  وزارت 
در خصوص حجم منابع آب سطحی قابل برنامه 
ریزی برای مصارف محیط زیستی و پایداری جریان 
و از آنجا که پس از خاتمه مطالعات تعیین نیاز 
آبی محیط زیستی تالاب ها و رودخانه ها و پیگیری 
حفاظت  سازمان  توسط  آب  تامین  و  تخصیص 
محیط زیست، تامین آب مورد نیاز تالاب ها از سوی 
وزارت نیرو به صورت حوضه ای صورت می پذیرد، 
شرح خدمات تعیین نیاز آبی محیط زیستی مصوب 

سازمان به صورت حوضه ای تدوین شده است.
همکاری اندک شرکت آب منطقه ای وابسته به 

وزارت نیرو
همکاری  میزان  به  اشاره  با  طباطبایی  مدرس 
نیرو  وزارت  به  وابسته  منطقه ای  آب  شرکت های 
اظهار کرد:  به رغم جلسات، مکاتبات و پیگیری های 
انجام شده، تاکنون همکاری ثمربخشی از سوی 
نیرو  وزارت  به  وابسته  منطقه ای  آب  شرکت های 
اقدامی  چنانچه  بعضا  و  است  نپذیرفته  صورت 
انجام شده، به صورت کوتاه مدت و مقطعی بوده 
و پاسخگوی تامین نیاز محیط زیستی و جلوگیری 
از آثار تخریبی بلند مدت در تالاب ها نبوده است و 
وضعیت فعلی تالاب های کشور بیانگر این موضوع 

است.
حق آبه  تامین  بر  نظارت  مسوول  درباره  وی 
تالاب ها گفت: نظارت بر تامین حق آبه تالاب ها از 
وظایف ستاد ملی هماهنگی و مدیریت تالاب های 
جمهوری  رئیس  اول  معاون  ریاست  به  کشور 
همچنین باتوجه به قانون تالاب ها بر عهده مجلس 

شورای اسلامی نیز است.

باز   ۱۴۰۱ آذر   ۹ به  ماجرا  خبرآنلاین،  گزارش  به 
می گردد؛ وقتی که برای اولین بار در هنرستان دخترانه  
نور قم ۱۸ دانش آموز دچار مسمومیت و با اورژانس به 
مراکز درمانی منتقل شدند. این اتفاق به صورت متوالی 
در مدارس مختلف ادامه پیدا کرد. سه شنبه ۲۲ آذر 
ماه در هنرستان نور ۵۱ نفر مسموم و راهی بیمارستان 
شدند، این حادثه برای دومین بار در این مدرسه اتفاق 

افتاد.
از صحبت های فرماندار قم با یکی از مسمومین که 
حالش بدتر بود، مشخص شد که ابتدا درد شدیدی 
را در پای خود حس کرده اما بعد از یک روز با کمک 
گفته   طبق  برود.  راه  می توانست  دیگران،  از  گرفتن 
دانش آموزان بوی گاز و علائم آن مانند قبل بود و با 
تنفس، پس از ایجاد سوزش در حلق و بینی و تنگی 
نفس، پاها و در برخی موارد دست ها بی حس شده اند.

هنوز علت این حوادث مشخص نشده است. نکته  
جالب توجه اینکه تمام این مسمومیت ها در مدارس 
دخترانه  قم اتفاق افتاده تا اعلام مورد جدید در سه شنبه 
۲۵ بهمن که برای اولین بار در یکی از مدارس راهنمایی 
دو شیفته  پسرانه ی قم، دانش آموزان دچار مسمومیت 
وزارت  که  کرد  پیدا  ادامه  آنقدر  حادثه  این  شدند. 
اطلاعات و وزارت بهداشت به موضوع ورود کردند تا 
علت را پیدا کنند. حرف  وحدیث ها زیاد است و نهادها 
تجمع  می کنند.  تشریح  را  حادثه  به گونه ای  هریک 
خانواده ها در مقابل فرمانداری قم نشان دهنده  نگرانی 
درخواست  و  فرزندانشان  سلامت  به  نسبت  والدین 
آموزش مجازی است تا شرایط به حالت نرمال باز گردد. 
آن ها خواستار رسیدگی هرچه سریع تر مسئولان نسبت 

به این موضوع خطیر شدند.
مادر یکی از دانش آموزان مبتلا در مدرسه پسرانه به 
»خبرآنلاین« می گوید: »پسرم سه شنبه ۲۵ بهمن ماه 
در مدرسه دچار مسمومیت شده بود. چهارشنبه که 
به مدرسه رفتم منکر وجود گاز شدند و این موضوع را 
به شیطنت بچه ها ربط دادند. پسر من بی حال شده 
بود. اورژانس آمد، معاینه و اعلام کرد بیشتر از ترس 
و استرس دچار این حس شده اند. مدیر مدرسه گفت 

بچه ها حالشان خوب است، فقط ترسیده اند.«
استشمام بوی گاز، حسی مشترک در میان 

دانش آموزان مختلف
در هنرستان نور که اولین مدرسه بود، این داستان 
سه بار تکرار شد. دانش آموزان می گفتند که اول بوی 
فکر  اول  کرده اند.  احساس  مختلف  نقاط  در  را  گاز 
کرده اند که مربوط به آزمایشگاه مدرسه است اما در 
آنجا هیچ اتفاقی نیفتاده بود. بعدتر که این مشکل در 

مدارس مختلف اما فقط در شهر قم اتفاق افتاد.
اعزام  محل  به  دو  هر  آتش نشانی  و  اورژانس 
رکنا  با  قم در گفت وگو  فرماندار  ذاکریان،  می شدند. 
گفته بود: »سازمان آتش نشانی با توجه به دستگاه های 
گازسنجی که در اختیار دارد به مدارس اعزام شد تا 
کار  پای  بر  علاوه  شود.  انجام  دقیق تری  بررسی های 
آمدن دستگاه های مختلف اداری و امنیتی استان؛ رصد 
و پایش با دقت بیشتری در دستور کار قرار گرفت و 

تمام دوربین ها بازنگری شد تا مشخص شود آیا فرد 
مشکوکی وارد مدارس شده است یا خیر؟«

نتیجه این بررسی ها هنوز به رسانه ها اعلام نشده 
است. اولیای یکی از افراد دچار مسمومیت که تمایل 
می گوید:  »خبرآنلاین«  به  شود  بیان  اسمش  ندارد 
»پسر من تعریف کرد که یک لحظه بوی ماهی گندیده 
داد  ماسک  بچه ها  به  مدرسه  بعد  و  آمد  سرکلاس 
که بزنند و از کلاس خارج شوند. یک سری از بچه ها 
حالشان بدتر بوده، به اورژانس و نیروهای امنیتی زنگ 
زدند و چند نفر از بچه ها را به مراکز درمانی منتقل 

کردند که پسر من هم جز آن ها بوده است.«
این مادر درباره علائم پسرش ادامه داد: »از علائم 
باقی بچه ها در جریان نیستم اما پسرم دل درد داشت 

و  دور ناف اش درد می کرد.«
ترس و شایعه، علت های بیان شده  ماجرا

در هفته  گذشته مدارس قم دو روز تعطیل شد تا 
علت حادثه مشخص شود اما نه تنها علتی پیدا نشده 
است بلکه با از سرگیری مدارس، مسمومیت ها مجدد 
روی کار آمد . تنها یک روز بعد از واقعه  مدرسه  پسرانه، 
نوری، وزیر آموزش و پرورش چهارشنبه ۲۶ بهمن با 
بیان اینکه شایعات علت سریالی مسمومیت بچه ها 
است، گفت: »این موضوع بیشتر تحت تأثیر شایعات 
کنند  این است رسانه ها کمک  است و خواهش من 
اثر این شایعات منفی از بین برود و دانش آموزان به 
مدرسه روند و تحصیل کنند. دانش آموزان سه سال از 

تحصیل جا ماندند و حیف است.«

مسمومیت  اثر  در  شدن  فلج  شایعه   همچنین  او 
دانش آموزان را تکذیب کرد.

علت  درباره   نیز  بهداشت  وزیر  عین اللهی،  بهرام 
مسمومیت دانش آموزان قمی گفت: »جمع بندی این 
است که مسمومیت بسیار خفیف است و عارضه ای 
از شروع مسمومیت تا امروز ایجاد نشده و نگرانی در 
این جهت وجود ندارد.« اما در واقعیت موضوع دیگری 
بهشتی  شهید  بیمارستان  به  بچه ها  است.  مشهود 
منتقل می شوند و در مواردی منجر به بستری می شود. 
مادر پسری که مسموم شده، درباره  اینکه مدرسه به 
اولیا چه چیزی را اعلام کرده، می گوید: »آنها گفتند 
اورژانس اعلام کرده که مورد خاصی نیست. بیشتر در 
اثر استرس و ترس بچه ها دچار مشکل شده اند. من 
حدود ساعت ۱۱ به دنبال پسرم به مدرسه رفتم و با 
معاون مدرسه صحبت کردم. گفتند که بعداز ظهر 
ستاد مدیریت بحران برای آن ها جلسه گذاشته است 
که ببیند آیا داستان واقعیت دارد یا خیر؟ که آخرشب 
مدیریت بحران اعلام کرد مدارس همچنان حضوری 

است و مشکلی وجود ندارد.«
بخش کرونایی بیمارستان شهید بهشتی قم، تغییر 

کاربری می دهد
در  بهشتی،  شهید  بیمارستان  بخش های  از  یکی 
دوران کرونا به بیماران کرونایی اختصاص یافت. در 
ماه های اخیر این بخش خالی شده بود اما اکنون به 
بخش دانش آموزان مسموم تبدیل شده است. بهرام 
عین اللهی چهارشنبه در بیمارستان شهید بهشتی قم 

درباره مسمومیت سریالی دانش آموزان قمی اظهار کرد: 
»امروز در قم در بیمارستان شهید بهشتی حضور داریم 
و با تعدادی از افرادی که به دلیل مسمومیت از مدارس 
به این بیمارستان منتقل شده بودند دیدار و با پزشکان 

صحبت و مذاکراتی داشتیم.«
در  خود  مشاهدات  از  مسمومین  از  یکی  مادر 
می کند:  روایت  این طور  بهشتی  شهید  بیمارستان 
بهشتی  شهید  بیمارستان  جلوی  از  روز  همان  »من 
که  داشت  بخشی  یک  بیمارستان  این   . کردم  عبور 
برای بیماران کرونایی بود. این چند وقت که مریض ها 
بعدازظهر  من  شد.  بسته  بخش  آن  شده اند،  کمتر 
۲۵ بهمن، ساعت پنج و نیم که به بیمارستان شهید 
بهشتی رفتم ۷ الی ۸ آمبولانس جلوی در بیمارستان 
دیدم. پرستارها می گفتند بچه هایی که بعدازظهر این 
اتفاق برایشان افتاده بود، آمده اند که عکس و آزمایش 
بگیرند تا ببیند علت چه بوده است. همه در اثر گاز به 
بیمارستان آمده اند. اما من متوجه نشدم دختر بودند یا 
پسر. پرستارها که صحبت می کردند، می گفتند تعداد 
مریض ها امروز از باقی روزها بیشتر بوده است. یکی از 
مسئولان آنجا بود و گفت ما تا الان در آزمایش بچه ها 

چیزی ندیده ایم و نمی دانیم این گاز چیست.«
هنوز هیچ مسئول یا نهادی درباره دلایل این اتفاق 
اظهار نظر شفافی نداده است، آخرین خبرها هم نشان 
می دهد که بیش از ۴۰۰ دانش آموز طی این مدت با 
علائمی شبیه به مسمومیت به مراکز درمانی قم مراجعه 

کرده اند.

شهردار تهران از اقدامات انجام شده در جهت ساماندهی معتادان 
متجاهر وبازگرداندن آنها به آغوش خانواده خبر داد و گفت: ۳ هزار 
تکلیف  تعیین  زودی  به  نیز  متجاهر  معتادان  اسکان  ظرفیت  کسر 

خواهند شد.
به گزارش ایسنا؛ علیرضا زاکانی در سیزدهمین نشست سراسری 
انجمن کتابفروشان خوشه که برای بررسی اوضاع فرهنگی و گسترش 
فرهنگ کتابخوانی در گام دوم انقلاب در محل مجتمع سرچشمه تهران 

تشکیل شده بود، حضور یافت.
وی در این نشست ضمن سخنانی با تأکید بر جایگاه والای فرهنگ 
در تمدن ایرانی-اسلامی، اظهار کرد: بر حسب نگاه دینی و اعتقادی ما 
برخلاف غربی ها همه چیز حتی اقتصاد بر پایه فرهنگ است. مقوله 
فرهنگ اما بعد از انقلاب دچار روزمرگی شد، چون به نگاه امام)ره( و 

رهبری توجه نکردند.
زاکانی با اشاره به بحران های فرهنگی پایتخت اضافه کرد: شهر ما 
تهران فرسوده و بی هویت است، یعنی مثل اصفهان و مشهد نیست 
و هویت آن فقط »پایتخت« بودن است. تلاش ما این است در مدت 

زمان مسئولیت به خطرناک ترین گلوگاه ها و مشکلات شهر بپردازیم.
صورت گرفته  تلاش های  برخی  تبیین  به  ادامه  در  تهران  شهردار 
در حوزه فرهنگی و اجتماعی شهر پرداخت و گفت: تهران بنابر آمار 
اعلام شده ۲۱ هزار معتاد متجاهر داشت. تلاش ما سازماندهی آنها 
و بازگرداندن این عزیزان به آغوش جامعه است. برای همین با یک 
کار تشکیلاتی، برای ۱۸هزار معتاد متجاهر امکان اسکان مناسب ایجاد 

کردیم.
وی با تأکید بر آنکه وظیفه شهرداری فراهم آوردن زیرساخت های 

این قشر است، اظهار کرد: ۳ هزار کسر  به  مناسب برای رسیدگی 
ظرفیت اسکان معتادان متجاهر نیز به زودی تعیین تکلیف خواهند 
شد. این در حالی است که در گذشته نگاهی که در مدیریت شهری 
حاکم بود، توجهی به این موضوع نداشته و معتادان متجاهر را به حال 
خود رها کرده بود. زاکانی پدیده »کودکان کار« را از دیگر آسیب های 
فرهنگی و اجتماعی شهر دانست و افزود: به موضوع کودکان کار و  
متکدی ها ورود کردیم و تلاش خواهیم کرد تا حل شود. تلاش کردیم به 
شناخت کافی در مورد شهر برسیم و برای ساخت ۱۸۰هزار واحد مسکن 

در تهران برنامه ریزی کردیم.  
شهردار تهران عنوان کرد: شهرداری را در ابتدای دوره مسئولیت با 
تنش مالی تحویل گرفتیم. بیش از ۷۰ هزار میلیارد تومان بدهی داشتیم. 
اولین گام، داشتن منابع مالی درست و مستمر و عبور از تنش های مالی 
بود. سال گذشته توانستیم ۹۹ درصد بودجه را محقق کنیم و امسال 

به ۱۲۰ درصد می رسد.  
وی درباره برخی دیگر از خدمات شهرداری به اقشار فرهنگی جامعه 
اظهار داشت: مثلاً برای باز کردن گره های قدیمی از کار فرهنگیان و 
مسکن  واحد   ۵۵۰ شریف  صنعتی  دانشگاه  برای  دانشگاه،  اساتید 
خواهیم ساخت. دنبال این هستیم که برای معلمان تهرانی هم مسکن 
بسازیم، چرا که معلمی که خانه نداشته باشد، نمی تواند دانش آموز 

تربیت کند.  
زاکانی عنوان کرد: تمام پروژه های شهر نیز امروز فعال است؛ در حال 
ساخت دو بزرگراه و یک آزادراه هستیم؛ همچنین به دنبال اصلاح ۹۸ 
تقاطعی هستیم که ۷۸۰ کیلومتر راه به ۵۷ کیلومتر کاهش پیدا کند. 
حدود ۲۰ تقاطع انجام شده و بقیه آن سال آینده انجام می شود که در 

نتیجه آن روزی ۶۸۰ هزار لیتر بنزین کم تر در تهران مصرف می شود.  
شهردار تهران در ادامه با بیان آنکه »مشکلات شهر جز با همراهی 
»من  سامانه  داشت:  اظهار  نیست«،  حل شدنی  مردم  مشارکت  و 
شهردارم« تلاشی برای همراه کردن مردم و تحقق مفهوم »بودجه ریزی 
مشارکتی« است. در این سامانه ۳۶۰هزار نفر شرکت کردند و اعلام 
کردند که به چه پروژه هایی علاقه دارند.   وی با تأکید بر آنکه تلاش 
کردیم بودجه سال آینده را مطابق با مطالبات مردم پایه ریزی کنیم، 
دارند،  علاقه  مردم  که  سمتی  به  را  سرمایه  می کنیم  تلاش  افزود: 
اختصاص دهیم؛ ۲ هزار و ۸۰۰ پروژه داشتیم که مردم هزار و ۴۰۰ پروژه 

انتخاب کردند و به سمت انتخاب های مردم خواهیم رفت.  
شهردار تهران افزود: برای اینکه شهر الگو درست کنیم، یک ابَرپروژه 
طراحی کردیم تا شهر را بر مدار »حمل ونقل عمومی« و مبتنی بر 
طراحی محلات جدید با هویت دینی-اسلامی و بر محور مسجد بسازیم. 

به این ترتیب تلاش می کنیم تا بتوانیم هویت شهر را حفظ کنیم.
زاکانی بیان کرد: تمام تحولاتی که در شهر تهران رقم خورده ناظر به 
کالبد شهر بوده و بخش کوچکی از آن ناظر به روح شهر و سبک زندگی 
بوده است. ۱۰ پروژه تعریف کردیم و باید نتیجه آن ارتقای فرهنگ و 
سطح زندگی در شهر، ساماندهی مشارکت مردم و به ویژه نخبگان در 

شهر باشد.  
بنابر اعلام سایت شهر، شهردار تهران عنوان کرد: در موضوع کتاب 
و کتابخوانی ظرفیت هایی مثل باغ کتاب و فرهنگسراها داریم که از قبل 
وجود دارد. از همه فعالان حوزه کتاب درخواست می کنم با توجه به 
امکاناتی که وجود دارد، در حوزه ترویج فرهنگ مطالعه پیشنهادات خود 

را ارائه دهند، البته که از این پیشنهادات استقبال می کنیم.

ماجرای اتفاق های تکراری در مدارس قم چیست؟

معمای مسمومیت دانش آموزان قمی
مادر یکی از دانش آموزان می گوید: »پسر من تعریف کرد که یک لحظه بوی ماهی گندیده سرکلاس آمد و بعد مدرسه به بچه ها ماسک داد که بزنند و از 
کلاس خارج شوند. یک سری از بچه ها حالشان بدتر بوده، به اورژانس و نیروهای امنیتی زنگ زدند و چند نفر از بچه ها را به مراکز درمانی منتقل کردند که 

پسر من هم جز آن ها بوده است.«

ودیشهردار تهران مطرح کرد تعیین تکلیف ۳ هزار کسر ظرفیت اسکان معتادان متجاهر؛ به ز

هنوز هیچ 
مسئول یا نهادی 
درباره دلایل این 
اتفاق اظهار نظر 

شفافی نداده 
است،. آخرین 

خبرها هم نشان 
می دهد که بیش 
از 400 دانش آموز 

طی این مدت 
با علائمی شبیه 
به مسمومیت به 
مراکز درمانی قم 

مراجعه کرده اند

معاون فنی مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت ضمن تشریح  
وضعیت فعلی کرونا در کشور، درباره شرایط بیماری در روزهای منتهی به عید 

نوروز، دو سناریو را مطرح کرد.
بابک عشرتی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اینکه با نگاه به آمار جهانی 
کرونا متوجه روند کاهشی آن می شویم، گفت: موجی هم که اخیرا برخی 
کشورها با آن درگیر شده بودند در حال فروکش است. در مورد ایران فکر 
می کردیم یک افزایش مواردی از بیماری در اوایل بهمن ماه داشته باشیم که 
چنین اتفاقی هم افتاد اما خوشبختانه این افزایش موارد به صورت شدید رخ 

نداد و سیستم درمانی و بیمارستانی تحت الشعاع قرار نگرفت .
وی افزود: ما طی سه سال گذشته آموختیم که چهره کرونا به طور مداوم در 
حال تغییر است و جهش ها و مشکلات جدیدی به وجود می آید که از این رو 
نمی توان کرونا را تمام شده تصور کرد و این مهم سبب می شود همیشه برای 

مقابله با کرونا آماده باشیم.
این اپیدمیولوژیست، تاکید کرد: به نظر می آید با کرونا هم روندی مشابه 
آنفلوآنزا در پیش خواهیم داشت یعنی همانگونه که هرسال پاییز و زمستان 
منتظر آنفلوآنزا هستیم، درمورد کرونا هم باید بدانیم که ویروس کنار ما است 
و هر از چند گاهی بیشتر خود را نشان خواهد داد مگر اینکه یا جهش جدیدی 
در آن رخ دهد که ویروس بسیار ضعیف شود و یا درمان و واکسن قطعی آن 

کشف شود.
کرونا  از  شده  مطرح  جهش های  آخرین  همچنان  اینکه  به  اشاره  با  وی 
سویه های XBB و BQ۱ است، اظهار کرد: البته اگر سویه ای جدیدتر و قوی تر 
در نقطه ای از دنیا بروز کند به احتمال خیلی زیاد به ایران هم می رسد و این 

موضوع دور از تصور و انتظار نیست.
او درباره پیش بینی از وضعیت کرونا طی روزهای آتی، تصریح کرد: تا ۱۵ روز 
آینده همین شرایطی که اکنون برقرار است، ادامه خواهد داشت. معمولا بعد از 
تعطیلات طولانی مدت مثل نوروز، افزایش موارد بیماری قابل انتظار است اما، 
پیش بینی برای اینکه شدت بیماری چقدر خواهد شد فعلا زود است. از سوی 

دیگر امسال با توجه به آغاز ماه مبارک رمضان همزمان با تعطیلات نوروز این 
احتمال هم وجود دارد که سفرها و دید و بازدیدها کمتر شود که متعاقب آن 

بیماری زایی کاهش یابد.
عشرتی درخصوص بروز سایر بیماری های تنفسی، گفت: موارد زیادی از 
بیماری های حاد تنفسی فعلی، آنفلوآنزا است؛ بنابراین انتظار داریم تا اواخر 
اسفندماه این روند ادامه دار باشد. شیوه مقابله بیماری های تنفسی چندان 
تفاوت چشمگیری ندارد و باید مراقب باشیم. نگرانی ما مصرف بی رویه آنتی 
بیوتیک است که به سرعت مقاومت دارویی رخ می دهد از این رو از مردم 
می خواهم اگر علائم سرماخوردگی دارند در مراجعه به پزشک درخواست تجویز 
آنتی بیوتیک نکنند، چون بی اثر است. از طرفی همانند گذشته کسانی که علائم 

دارند باید در منزل بمانند تا از انتقال بیماری  به سایرین جلوگیری کنند.

وز دو سناریوی کووید۱۹ برای نور » تجديد آگهي مناقصه عمومي شماره 1401/1041 «
مناقصه عمومي يک مرحله اي همراه با ارزيابي کيفي ) فشرده (

شــركت آب و فاضــاب اســتان بوشــهر در نظــر دارد عمليــات تکميلــي خــط انتقــال بــرق بــه چــاه لاورده و لاورگل شهرســتان 
كنــگان را كــه بــر اســاس فهرســت بهــاي پايــه ســال 1401 بــه مبلــغ تقريبــي 19/548/510/504 ريــال بــرآورد گرديــده اســت 

بــه شــرح ذيــل بــه پيمانــکار واجــد صاحيــت واگــذار نمايــد ، لــذا از كليــه پيمانکارانــي كــه داراي ســابقه كاري مرتبــط و گواهــي احــراز صاحيــت 
پيمانــکاري معتبــر از ســازمان مديريــت و برنامــه ريــزي در حداقــل پايــه 5 رشــته نيــرو هســتند دعــوت بــه عمــل مــي آيــد كــه از ســاعت 13 روز 
چهارشــنبه مــورخ 1401/12/26 لغايــت ســاعت 18 روز ســه شــنبه مــورخ 1401/12/02 جهــت خريــد اســناد ارزيابــي كيفــي و مناقصــه بــه ســامانه 

ســتاد بــه نشــاني www.setadiran.ir مراجعــه نماينــد.
توضيحات : 

1- شماره فراخوان در سامانه ستاد : 2001001344000068
2- مدت اجراي پروژه : 1 ماه

3- قيمــت خريــد اســناد 2,000,000 ريــال مــي باشــد .كــه بايــد بــه حســاب شــماره 5-741393-11-2802 نــزد بانــك مهــر ايــران شــعبه مركــزي 
بوشــهر ) حســاب شــبا شــماره IR 440600280201100741393005 نــزد بانــك مهــر ايــران شــعبه مركــزي بوشــهر ( واريــز گــردد .

4- مبلــغ تضميــن شــركت در فرآينــد ارجــاع كار 978,000,000 ريــال مــي باشــد كــه بايــد بــه صــورت ضمانــت نامــه بانکــي بــه نفــع ايــن شــركت يــا 
فيــش واريــزي بــه حســاب تمركــز وجــوه ســپرده بــه شــماره 4001025007146481 ) شــبا IR870100004001025007146481 ( ارائــه گردد.

5- محل تأمين اعتبار : طرحهاي عمراني 
6- آخرين مهلت بارگذاري مدارک به صورت الکترونيکي در سامانه ستاد ساعت 8 صبح روز شنبه مورخ 1401/12/13 مي باشد . 

7- پاكتهاي مناقصه در ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 1401/12/13 گشوده خواهد شد . 
8- پيمانکار بايد نام پروژه و شماره مناقصه را بر روي پاكت » الف « درج نمايد .

9- مــدت اعتبــار پيشــنهاد قيمــت بايــد 3 مــاه باشــد و ايــن مــدت بــدون نيــاز بــه هيــچ گونــه مکاتبــه اي در صــورت تمديــد ضمانــت نامــه تــا 3 مــاه 
ديگــر نيــز معتبــر باشــد .

10- به پيشنهادهاي مبهم ، مشروط و مخدوش مطلقاً ترتيب اثر داده نخواهد شد .
11- ساير اطاعات و مشخصات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج مي باشد .

12- نشاني شرکت : بوشهر - خيابان رئيسعلي دلواري - كوچه تنگسير 1 - كد پستي 7514619139
/https://abfa-bushehr.ir : 13- سايت اينترنتي شرکت

14- تلفن تماس : 077-31640000
گروه قراردادها - شرکت آب و فاضلاب استان بوشهرنوبت اول : 1401/11/26 نوبت دوم : 1401/11/30
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